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Ministar regionalnog razvoja i europskih fondova Šime Erlić: Ovdje se provode 

hvalevrijedni projekti, moderni, europskog standarda, koji najbolje svjedoče tome da je 

Varaždinska Županija zaista županija prijatelj djece

Nakon što je na svečanoj sjednici Županijske skupštine Varaždinskoj županiji dodijeljen 

status „Županija – prijatelj djece“ prigodnom svečanošću, danas je, otkrivena natpisna 

ploča na zgradi Županijske palače. Ploču su u društvu županijskih vijećnika i pročelnika,  

predsjednika Županijske skupštine dr. sc. Josip Križanić, saborskog zastupnika Gorana 

Kaniškog, ministra pravosuđa, uprave i digitalne transformacije Damira Habijana otkrili 

zamjenica župana Silvija Zagorec i ministar regionalnog razvoja i fondova Europske unije 

Šime Erlić.

Zamjenica župana Silvija Zagorec istaknula je kako je ponosna što je Varaždinska 

županija, kao peta županija u Hrvatskoj, a četvrta na sjeveru Hrvatske dobila počasni 

naziv „Županija – prijatelj djece“



- Stjecanje statusa važno nam je prvenstvo zato da bismo još snažnije i jače promovirali 

dobrobiti djece i mladih te dodatno promovirali važnost stavljanja skrbi za djecu u središte 

svih aktivnosti. Titula Županije – prijatelja djece nas potiče na nove iskorake, na 

provođenje politika, novih mjera i aktivnosti koje će dodatno poboljšati život djece na 

području naše županije – istaknula je zamjenica Silvija Zagorec.

Varaždinska županija čak 62 posto proračuna izdvaja za obrazovanje, a od toga 25 

milijuna eura za nadstandard, odnosno projekte i programe iznad zakonskog okvira.

- Zahvaljujući kontinuiranim ulaganjima, sljedeće školske godine ćemo kao prva županija u

Hrvatskoj imati nastavu u jednoj smjeni u svim školama u kojima smo osnivač. Svakako se

izdvajamo i po tome što imamo 14 centara izvornosti, pet strukovnih centara izvrsnosti i 

dva regionalna centra kompetentnosti, izdvajamo za stipendije učenika i studenata, 

sufinanciramo program produženog boravka, a u našoj županiji djeluje i Centar za 

mentalno zdravlje djece i mladih, jedini u Hrvatskoj osnovan pri jednoj srednjoj školi. Treba

istaknuti i to da 10 milijuna eura izdvajamo za socijalne programe. Svime time kontinuirano

radimo na stvaranju sustava jednakih šansi koji će svoj djeci omogućiti da razviju sve 

svoje potencijale – rekla je zamjenica župana Silvija Zagorec.

Ministar regionalnog razvoja i europskih fondova Šime Erlić čestitao je građanima 

Varaždinske županije na dobivanju priznanja obzirom da je vidljiv napredak koji je ostvaren

po pitanju ulaganja u brojne sadržaje za djecu i mlade.  

- Na području Republike Hrvatske Vlada provodi jednu značajnu povijesnu reformu 

ulaganja u obrazovanje vrijednu 2,7 milijarde eura. Nikada toliko u jednom mandatu nije se

ulagalo u obrazovanje kao što se sada ulaže upravo uz pomoć europskih fondova i iz 

Nacionalnog plana opravka i otpornosti. Kao što smo imali prilike čuti Varaždinska 

županija će sljedeće školske godine biti prva među županijama koja će imati na 

osnovnoškolskom obrazovanju sve školu kojima je osnivač u jednoj smjeni čime se 

zapravo ostvaruje ta reforma koju je Vlada pokrenula uz pomoć sredstava europskih 

fondova. Uz to veliki napredak je zabilježen po pitanju predškolskoga odgoja gdje je cilj da 

sva djeca budu pokrivena predškolskim odgojem i Varaždinska županija je upravo na tom 

putu i sve općine praktički ili realiziraju ili su već realizirale svoje vrtiće isto tako uz pomoć 

sredstava iz EU fondova, Nacionalnog plana oporavka i otpornosti. Prema službenim 



podacima 30 vrtića je u zadnjih 8 godina u mandatima ove Vlade je ili realizirano, 

dograđeno, izgrađeno ili napravljeno u potpunosti novih na području varaždinske županije,

što je dovelo do toga da je pokrivenost vrtićima na području čitave županije – rekao je 

Erlić.

Naglasio je i kako je Varaždinska županija  izrazito dobra po povlačenju europskih 

fondova, fokusirajući se u izjavi samo na ona ulaganja koja su u interesu za djecu i mlade.

- Kao resorni ministar mogu potvrditi da je preko 350 milijuna eura uloženih na području 

Varaždinske županije. Ne mogu ne spomenuti dva regionalna centra kompetentnosti koji 

su zapravo tvornice kadrova za zanimanja budućnosti, u kojima učenici zahvaljujući 

dostupnoj suvremenom opremi imaju mogućnost specijalizirati za tržište rada. Uz to, 

imamo ulaganje u sveučilišni kampus, studentske domove, isto tako i u bolnicu iz EU 

fondova odnosno zdravstveni sustav, cijeli niz ostalih ulaganja koji su zapravo učinili to da 

je ovaj kraj dobio bolje, kvalitetnije, modernije standarde u obrazovanju, ali generalno bolje

sadržaje za obrazovanje i kulturu svih onih koji koriste te sadržaje – zaključio je ministar 

Erlić koji je najavio i današnji sastanak u Gradu Varaždinu na temu ulaganja u ITU 

mehanizam.

- Gradu Varaždinu Vlada je odobrila 22 milijuna eura temeljem strategije razvoja urbanog 

područja grada Varaždina. Tu je cijeli niz projekata koji će se realizirati iz tog mehanizma, 

ali mi smo sada stavili fokus na prva dva koja trebaju ići, a to je Centar kreativnih industrija

i ulaganje u FOI, odnosno za projekt „Centar pred-inkubacije“. To je za studente koji se 

žele odvažiti u poduzetničkim idejama, da to mogu napraviti upravo u ovom centru. Hvale 

vrijedni projekti, moderni, europskog standarda, koji najbolje svjedoče tome da je 

Varaždinska Županija – "Županija - prijatelj djece" zaključio je ministar Erlić naglasivši 

kako će Varaždinskoj županiji i Gradu Varaždinu i dalje biti puna podrška, putem EU 

sredstava, ali i drugih naših regionalnih mehanizama.

Ministar pravosuđa, uprave i digitalne transformacije Damir Habijan također se pridružio 

čestitkama na dobivanju statusa „Županija – prijatelj djece“.

- Na razni Varaždinske županije provodi se niz projekata o kojima se možda premalo priča,

od obrazovanja, zdravstva, ali prometnoj povezanosti Varaždinske županije sa susjednim 

županijama, govorim o brzoj cesti, a uskoro će biti prezentiran i Zakon o proglašenju parka



prirode na sjeveru Hrvatske. Sve to doprinosi boljoj kvaliteti života svih građana 

Varaždinske županije, a posebno djece i mladih – rekao je Habijan naglasivši kako su 

vrata ministarstva i Vlade uvijek otvorena i kako svih ovih projekata i velikih ulaganja, kao i

dobivenih sredstava s državne razine, ali i europskih fondova ne bi bilo bez projekata i 

dobro pripremljene dokumentacije.

- Sve ono što dobivamo putem EU fondova, NPOO-a, bitno je da se ta sredstva koriste. 

Zahvaljujem kolegi Erliću i njegovom sastanku koji ćemo imati po pitanju ITU mehanizma u

Varaždinu. Ono što je u fokusu je razvoj FOI-a, što je ključno ne samo za Grad Varaždin i 

Varaždinsku županiju, nego i za Republiku Hrvatsku obzirom na kadar koji se tamo 

obrazuje. Razgovarat ćemo i o izgradnji kampusa o kojima se već dugo priča i to će biti 

jedna zaokružena priča na korist cijele Republike Hrvatske i našeg tržišta rada koje vapi 

za ovakvim kadrom. To mogu najbolje vidjeti u kadru svojem ministarstva koji obuhvaća 

digitalnu transformaciju i koliko je taj kadar i bit će u budućnosti tražen, ako želimo pratiti 

razvijene zemlje i ići u korak s njima i to nam je kao Vladi i ministarstvu apsolutno cilj – 

zaključio je ministar Habijan.








